
TASK 49 

 IMPERSONAL PRONOUNS – ZAIMKI BEZOSOBOWE 

Zaimek  bezosobowy? Co to takiego? 

Tego typu zaimki nie odnoszą się do konkretnej osoby, ale do ogółu. Są to przede wszystkim:         

YOU i ONE. Potrzebujemy ich do budowania zdao typu: 

Należy zdrowo się odżywiad. You should eat healthy food. 

Nie wolno tu parkowad. You mustn’t park here. = One mustn’t park here. 

 

Zaimek 
bezosobowy 

Przykładowe zdanie: 

 
ONE 
(bardzo formalny, 
rzadko używany w 
amerykaoskim 
angielskim) 
 

 
One should always look at the positive side of one’s life.  
Powinno zawsze patrzed się na pozytywną stronę życia. 

 
YOU 
(brzmi bardziej 
naturalnie niż ONE) 
 

 
You can pay in cash. Można płacid gotówką. 
You mustn’t go in there. Nie wolno tam wchodzid. 

 

W zdaniach przykładowych zauważyliście zapewne słowo ONE’S. Zastępuje ono przymiotnik 

dzierżawczy (my, your, his, her, our, their, its), jako że w zdaniu tym nie ma konkretnego 

podmiotu, a tylko zaimek bezosobowy. 

Gdybyśmy w podmiocie zdania mieli konkretny podmiot, na przykład  SHE, zdanie 

wyglądałoby tak: She always looks at the positive side of her life. 

 

USE OF ENGLISH  TEORIA W PRAKTYCE 

1. (Nie powinno się pozwalad) _________________________________ children to drink 

too much Cola. 

2. (Można płacid) _______________________ by card in this shop. 

3. In this school (należy nosid) _______________________________ a uniform. 

4. (Nie wolno brad) ___________________________ medicines without consulting a 

doctor. 

5. (Można dużo zarobid) _____________________________ abroad. 

6. (Powinno się pamiętad) ____________________________ to say ‘Good morning’. 

7. (Należy dbad) _____________________________ of one’s health. 


